
Protokół nr XII/2011 

z sesji Rady Gminy Wymiarki 

z dnia 18 października 2011 r. 

odbytej w kawiarni Gminnego Ośrodka 

Kultury i Biblioteki w Wymiarkach 

 

 

Ad. pkt. 1. 

    Przewodniczący Rady Gminy – Pan Piotr Adamek  o godz. 16.00 dokonał 

otwarcia Sesji . 

Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 

radnych, co wobec ustawowego składu 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

      Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Adamek  powitał 

przybyłych na sesję Radnych Rady Gminy Wymiarki ( Pan Edward Kowalów i 

Pan Piotr Kowalski spóźnili się na sesję), Panią Anitę Staszowian Wójta Gminy, 

Panią Marię Wrońską – Radcę Prawnego , Panią Anettę Raniczkowską – 

Sekretarza Gminy, Panią Jadwigę Gargula – Dyrektora Zespołu Szkół w 

Witoszynie , Pana Marcina Wiśniewskiego – Dyrektora GOK i B,   Pana 

Tomasza Dziok – Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Witoszynie, 

pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz wszystkich uczestniczących w sesji  

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt.2. 

Radny Pan  Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  w 

związku z tym, że radni otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem 

przed sesją nie będzie on odczytywany.  Poddał porządek obrad pod głosowanie. 



W głosowaniu brało udział 11 radnych. Porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Porządek obrad XII Sesji Rady Gminy Wymiarki odbytej  w dniu 18 

października 2011 roku.  

 

1. Otwarcie sesji 

2. Zatwierdzenie  porządku obrad 

3. Zatwierdzenie protokołów z IX, X i XI sesji 

4. Interpelacje i zapytania radnych 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

6. Informacja Przewodniczącego rady o działaniach podejmowanych w 

okresie pomiędzy sesjami 

7. Sprawozdanie wójta z działań podejmowanych w okresie pomiędzy 

sesjami 

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2011 r.  

9. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za 

pierwsze półrocze 2011 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zniesienia pomnika przyrody 

b) przyjęcia zmian w statucie Łużyckiego Związku Gmin 

c) ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczyciela grupy mieszanej 5 – 6 latków 

d) zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

zakładu budżetowego w 2011 r. 

e) zmiany uchwały budżetowej na 2011 r. 

11. Wolne wnioski i zapytania 

12. Zamknięcie obrad XII sesji. 

Ad. pkt. 3 



Radny Pan Piotr Adamek – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 

przed sesją w Urzędzie Gminy były udostępnione do wglądu w biurze rady 

protokoły z IX, X i XI  sesji ,  jak i są wyłożone do wglądu  na dzisiejszej sesji. 

Zwrócił się z zapytaniem do radnego Pana Jerzego Pilnego  wyznaczonego  do 

przeczytania  protokołu,   czy wnosi uwagi lub poprawki do protokołów  z IX, X  

i XI sesji? Radny  nie wniósł uwag do protokołów. Poza tym nikt z pozostałych 

radnych nie wniósł zastrzeżeń do protokołu. Pan Piotr Kowalski wyznaczony do 

zapoznania się z protokołem był  w tym momencie nieobecny na sesji. 

Protokoły  zostały przyjęte  bez odczytywania. 

Do zapoznania się z protokołem z XII sesji wyznaczono radnych Pana Andrzeja 

Starzec i Panią Barbarę Szkodzińską. 

 

Ad.pkt 4  

Nie było zapytań i interpelacji 

 

Ad.pkt. 6 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Adamek poinformował, że do Biura Rady 

wpłynęło: 

- w dniu 16 sierpnia b.r.  pismo z Ministerstwa  Rozwoju Rolnictwa i Wsi 

- w dniu 26 sierpnia  b.r. wpłynęło do Rady Gminy Zarządzenie Nr 

0050.56.2011 Wójta Gminy Wymiarki z dnia 11 sierpnia 2011 r. w sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2011 r. 

-w dniu 26 sierpnia  b.r.  Zarządzenie Nr 0051.57.2011 Wójta Gminy Wymiarki 

z dnia 11sierpnia 2011 r. w sprawie :informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej za pierwsze półrocze 2011 roku. 

- w dniu 12 września b.r.  rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność 

uchwały Nr IX/51/2011 Rady Gminy Wymiarki z dnia 04 sierpnia 2011 r. w 

sprawie podwyższenia kapitału w spółce pod firmą Zakład Zagospodarowania 

Odpadów spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Żarach 



- w dniu 14 września 2011 r. pismo Pani Stanisławy Znamirowskiej, skierowane 

do Pani Wójt dotyczące postępowania podatkowego 

- w dniu 16 września 2011 r. wpłynęło zawiadomienie o IX Sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego, która odbędzie się w dniu 23 września 2011 r. 

Wszystkie te dokumenty, które wpłynęły znajdują się są do wglądu dla radnych 

na dzisiejszej sesji. 

 

Ad.pkt. 7  

Pani Anita Staszkowian Wójt Gminy powiedziała, że o części działań 

podejmowanych od ostatniej sesji w dniu 04 sierpnia 2011 roku pani wójt 

mówiła już na sesji nadzwyczajnej  o  spotkaniu z Panem Fabiszem na temat 

badania ujęcia wody. Są bardzo duże szanse . Będziemy musieli przystąpić do 

opracowania dokumentacji na próbny odwiert i wykonanie tego próbnego 

odwiertu. Nie da się tego zrobić w tym roku ze względów finansowych . 

Będziemy rozmawiać na temat ujęcia tego w przyszłorocznym budżecie.  

- jeżeli chodzi o pomoc dla powodzian były to jedyne środki jakie dostaliśmy, 

nie dostaliśmy żadnych  dodatkowych pieniędzy, była u nas komisja ocenić 

straty ale uznano, że nasze straty nie kwalifikują się do przyznania takiej 

pomocy , nie dostaliśmy żadnych pieniędzy w tym roku. 

- pod koniec września było włamanie na stadionie, oszacowano je na 3500 zł 

zgłosiliśmy je do ubezpieczyciela i dostaliśmy decyzję odmowną , zostało to 

potraktowane jako włamanie z rabunkiem, a nie jako działanie wandalizmu. Nie 

zgadzamy się z tym będziemy się odwoływać od tej decyzji i prowadzimy już 

rozmowy, działania  w tej sprawie.  Przekazaliśmy sprawę do firmy brokerskiej , 

która będzie prowadziła tą sprawę,  nas to nic  nie kosztuje nic , firmę tą 

finansuje ten ubezpieczyciel,  który  wygra przetarg i my też kontaktujemy się z 

tym brokerem  ponieważ ma nasze pełnomocnictwa i może nam pomóc bo oni 

się na tym znają szczegółowo. 



 Jeżeli chodzi o imprezy jakie odbyły się na terenie Gminy mieliśmy 3-dniowe 

Święto Borów Dolnośląskich , mieliśmy spotkanie z delegacją z Francji – sesję 

nadzwyczajną, która się odbyła i w trakcie tej sesji podpisaliśmy  umowę o 

współpracy  polsko – francuskiej i na zakończenie tej wizyty odbyło się  

uroczystość z okazji 65 – Lecia Ochotniczej Straży Pożarnej  w Wymiarkach.  

- 03 września odbyły się Dożynki Gminne , Pani wójt podziękowała sołtysom z 

Wymiarek, z Witoszyna i z Silno Małej za udział w tych Dożynkach , gratulacje 

dla sołectw za udział w konkursach . 

- odbyło się Święto Nauczyciela –Dzień Edukacji Narodowej, w którym 

uczestniczyliśmy wspólnie z Panem Przewodniczącym Rady Gminy w 

okolicznościowym apelu 

- uczestniczyła w  spotkaniu z Komendantem Policji w Żaganiu i z 

Komendantem  Posterunku Policji w Iłowej , zapraszaliśmy go na dzisiejszą 

sesję, niestety zbyt późno bo miał już umówione inne spotkania. Pani wójt 

przedstawiła wszystkie uwagi, które docierają do niej od mieszkańców jak i od 

radnych. Pan Komendant stwierdził, że prawidłowo ocenia pracę swoich 

funkcjonariuszy, których widać na co dzień. Wpłynął wniosek z Komendy 

Powiatowej Policji  o wsparcie   w kwocie 10.000 zł. dla Komendy Powiatowej 

Policji w Iłowej .Wniosek do projektu budżetu na przyszły rok 

- 12 września odbyliśmy spotkanie z Panem Dyrektorem ZGK  z Klubem 

Sportowym Iskra. Nie do końca stać nas na sprostanie oczekiwaniom jakie 

stawia nam klub sportowy. Umówiliśmy  się  wstępnie że my kupimy materiały, 

a klub sportowy wykaże się pracą . Pozostaje problem odwodnienia stadionu,  

będzie to kosztowało około 10.000 zł, poza tym Klub Sportowy złożył wniosek 

o dotację  na przyszły rok w wysokości 32.000 zł. 

- spotykaliśmy się z rodzicami dzieci dojeżdżających szkolnym gimbusem. 

Mamy swego kierowcę  od września. Nie jesteśmy w stanie spełnić postulatów 

rodziców. Musielibyśmy posiadać kilka busów, żeby móc zadowolić 

wszystkich: rodziców i dzieci. 



- 27 września był podpisywany akt notarialny na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej 

- spotykaliśmy się z Panem Zastępcą Nadleśniczego  w sprawie  Lubartowa 

chodziło nam o wycinkę drzew , rowy remont  i udrożnienie, żeby jakiekolwiek 

działania  wpłynęły na odprowadzenie wody . Nadleśnictwo jest zgodne co do 

pomocy w tym zakresie jednocześnie Pan Zastępca Nadleśniczego obiecał, że 

będzie podjęta przecinka przy drodze na Lutynce. 

- 30 września  w Nadleśnictwie odbyło się spotkanie w ramach projektu i odbyło 

się rozstrzygnięcie konkursu fotograficznego w którym brali udział mieszkańcy 

naszej gminy, zorganizowany przy współudziale Urzędu Marszałkowskiego, że 

środków pochodzących z projektu . Nagrody były bardzo atrakcyjne. 

Wszystkich chętnych zapraszamy do udziału w przyszłorocznej edycji. 

- 01 października mieliśmy obchody Dnia Seniora- odbyła się impreza prawie  

  na 120 osób. Było to realizowane w ramach projektów Polsko – Saksońskich 

- 03 października brała udział w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudniania, 

gdzie poinformowano nas min, że nadal są do pozyskania środki w Programie 

45plus. Mamy obowiązek zatrudnić 10  %  tych osób, które wezmą udział w tym 

programie  w roku przyszłym w  styczniu , w lutym i w marcu. My bierzemy 

tych ludzi do pracy na drogach, rowach i na stadionie i co oni mają robić w tym 

okresie. Dlatego też bardzo mało korzystamy, poza tym  mamy też 

zobowiązania z wcześniejszych programów. 

Udało nam się wynegocjować z Lubuskim Zarządem Melioracji Wodnych 

renowację odcinka Otwiernicy od mostku przy hucie do Mostku przy ulicy 

Kościuszki, zadanie jest wykonane są  pewne usterki, a dodatkowo  dzisiaj 

odbył się jeszcze przetarg  na wykonanie czyszczenia Otwienicy  na odcinku od 

mostku na drodze powiatowej  przy leśniczym , aż 10 m. za mostkiem za Panem 

Kokoszką, z wymianą przepustu na wysokości Manaru . Kosztorysowa wartość 

tych robót to około 80.000 zł. 



- 14 października spotkaliśmy się z Burmistrzem Kreba – Neudrorf i z 

przedstawicielem  wspólnego sekretariatu programu operacyjnego Polska – 

Saksonia, mieliśmy nadzieję na inne możliwości sfinansowania naszej hali 

sportowej i drogi bez kredytu , ale to nie może dojść do skutku i musimy 

 wziąść kredyt na sfinansowanie  

- ogłosiliśmy przetarg na halę sportową , rozstrzygnięcie jest planowane na 07 

listopada, 

-  dzisiaj ogłosiliśmy przetarg na kredyt 

- w czwartek rano wyjeżdża do Francji delegacja z Polski, każdy finansuje sobie 

ten wyjazd sam, jeżeli ktoś chciałby jechać to zapraszamy ponieważ są wolne 

miejsca. 

 

Ad. pkt 8 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Zofię Hajkowicz – Skarbnika w 

Urzędzie Gminy  o odczytanie uchwały Nr 486/2011 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 14 września 2011 r. 

Pytań nie wniesiono.  

Sprawozdanie z wykonania budę tu stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu 

Kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

Ad.pkt.9 

Przewodniczący Rady  Gminy poinformował, że radni otrzymali informację o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze półrocze 2011 r. 

Pytań nie wniesiono 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do mniejszego protokołu. 

 

Ad.pkt. 10  

 



Pan Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przystępujemy 

do podjęcia uchwały w sprawie zniesienia pomnika przyrody  

 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag i propozycji do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Halinę Kiszka – 

Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o odczytanie projektu uchwały i poddał go 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych . Za przyjęciem 

uchwały glosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/57/2011 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

Pan Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przystępujemy 

do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Łużyckiego Związku 

Gmin 

 

Pani Danuta Poźniak – Kierownik  Działu Gospodarki Gruntami wyjaśniła, że 

uchwała jest takiej samej treści jaką podejmowaliśmy. Chodzi o to, że przy jej 

podejmowaniu nie było bezwzględnej większości głosów podczas głosowania. 

Uchwała ta jest nieważna na dzień dzisiejszy. 

 

 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag i propozycji do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Halinę Kiszka – 

Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o odczytanie projektu uchwały i poddał go 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych . Za przyjęciem 

uchwały glosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/58/2011 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 



Pan Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przystępujemy 

do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczyciela grupy mieszanej  5-6 latków 

 

Pani Wójt Anita Staszkowian powiedziała, że chciałaby wnieść autopoprawkę 

do projektu uchwały . W  § 1 zamiast: „ Określa się obowiązkowy wymiar zajęć 

dla nauczyciela grupy mieszanej 5-6 latków  w ilości  22 godziny tygodniowo”. 

powinno być „ Określa się obowiązkowy wymiar zajęć dla nauczyciela grupy 

mieszanej 5 – 6 latków w ilości 24 godziny tygodniowo”. Średni wymiar jaki 

jesteśmy w stanie wyliczyć to jest 23,5 godziny tygodniowo zaokrąglając do 

góry 24 godziny tygodniowo. Obie grupy 5 i 6 latków mają 25 godzin 

tygodniowo, co spowoduje to powstanie tylko jednej godziny 

ponadwymiarowej. 

 

 

Radny Pan Piotr Kowalski  zapytał czy  tam gdzie są 5 latki powinno być 25 

godzin i to wynika z Karty Nauczyciela i jaka jest liczba tych dzieci ? 

 

Pani Dyrektor Jadwiga  Gargula wyjaśniła, że w przyszłym roku 5 latki nie 

muszą iść do pierwszej klasy w związku z tym w tych  roku pięciolatkach jest 

więcej pięciolatków niż 6 latków, a że 5 latkom przysługuje 25 godzin, 6 – 

latkom 22 godziny .W  związku z tym, że 5 latków jest więcej ten program jest 

dla sześciolatków. W związku z tym Pani dyrektor wystąpiła z prośbą o trzy 

nadgodziny dla nauczyciela i również wystąpiła z pismem  do Pani wójt o 

ustanowienie  przez Radę Gminy ile będzie w tym roku wynosiło pensum dla 5-

6 latków i będzie wynosił 24 godziny i jedną nadgodzinę będzie miała Pani 

Bronk , a 5 latki będą miały normalnie 25 godzin. Do tej pory tego nie było 

ustalonego pensum , a to wynika z ustawy. Ponadto poinformowała, że planują 

kupić  w drugim semestrze program do planów lekcji i wprowadzić obie szkoły 



na jedną godzinę ósmą rano  i nie można ustalić sobie tak planu, żeby dzieci nie 

czekały na przyjazd gimbusa,  bo nie ma takiej potrzeby. 

 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag i propozycji do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Halinę Kiszka – 

Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o odczytanie projektu uchwały i poddał go 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych . Za przyjęciem  

uchwały glosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/59/2011 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

Pan Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przystępujemy 

do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały sprawie ustalenia stawki 

dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego w 2011 r. 

 

 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag i propozycji do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Halinę Kiszka – 

Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o odczytanie projektu uchwały i poddał go 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych . Za przyjęciem 

uchwały glosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/60/2011 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Piotr Adamek Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przystępujemy 

do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 r. 

 

Skarbnik Pani Zofia Hajkowicz wyjaśniła, że dochody budżetowe zwiększamy o 

kwotę 64408 zł: z tego 874 zł zwiększamy dla Szkoły Podstawowej w 

Wymiarkach , środki te zostały pozyskane z ubezpieczenia  z tytułu szkód, 



63934 zł jest to kwota pozyskana przez Ośrodek Pomocy Społecznej i druga 

kwota zwiększamy wydatki bieżące o kwotę 102408 zł. i wydatki majątkowe o 

kwotę  19400 zł oraz zmniejszamy wydatki bieżące o kwotę 57407 zł, co w 

sumie daje nam 64408 zł. W zakresie działalność usługowa zwiększamy o 

kwotę  8000 zł na realizację zadań wynikających z konieczności wydania opinii 

gminy w zakresie planu zagospodarowania przestrzennego, w zakresie oświaty  

zmniejszamy w sumie o kwotę   25326 zł, zwiększamy w zakresie pozostałych  

zadań  o kwotę 63534 zł., poza tym zmniejszamy na pomoc materialną dla 

uczniów , są to stypendia o kwotę  17200 zł, zwiększamy  w Gospodarce 

Komunalnej i Ochronie Środowiska w sumie o 41400 zł, w tym zmniejszamy w 

Gospodarce Odpadami o 6.000 zł., dla ZGK  zwiększamy budżet o 49.400 zł, z 

tym że 30.000 zł. na bieżące utrzymanie dróg i 19.400 zł jako dotacją celową na 

zakup  środków trwałych . Poza tym zmniejszamy w pozostałej działalności w 

zakresie gospodarki komunalnej o kwotę 2.000 zł.  i zmniejszamy  w kulturze o 

kwotę 6000 zł, tam były środki planowane na  naprawę pieca w świetlicy w 

Lutynce, nie dojdzie do skutku ta praca w związku z czym te środki nie będą 

nam potrzebne w tym roku. 

 

 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag i propozycji do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Halinę Kiszka – 

Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o odczytanie projektu uchwały i poddał go 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych . Za przyjęciem 

uchwały glosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/61/2011 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt.11 



Radny Pan Piotr Kowalski – prośba  do Dyrektora ZGK o sprawdzenie czy na 

ulicy Matejki można położyć tzw. martwego policjanta, mieszkańcy tej ulicy 

proszą, bo tam na boisku przebywa dużo dzieci i jest niebezpiecznie 

 

Radny Pan Edward Kowalów – ulica Matejki nazywała się Łokietka, co wynika 

z starych planów, co będzie robione żeby zrobić te ulicę w okolicach pana 

Lenka, na Pocztowej został wyrównany garb za co dziękuje, krawężniki na ulicy 

Pocztowej i ulicy Kościuszki  leżą jak chcą , zrobić jak nie w tym roku to w 

przyszłym roku  

- park przy ulicy Dworcowej notorycznie ktoś wywozi śmieci, złapać tego 

delikwenta, który te śmieci tam wywozi, trzeba uczulić mieszkańców zwrócić 

się  do nich z apelem 

- sprawa ścieków , ulica Pocztowa kawałek  prosiłem o oczyszczenie rowów z 

trawy żeby  robić to sukcesywnie, żeby to nie zarastało 

 

Pan Roman Czarkowski – ustawić kosze w Witoszynie dwa kosze i z Wymiarek 

do Witoszyna  do Gimnazjum – dwa kosze, sprawa ulicy Waryńskiego, nie ma 

oznaczenia ulicy przyjeżdżają ludzie, pytają zgłaszają mieszkańcy,  w gminie 

zgłaszałem 

 

Pani Janina Bednarz- jakie były kryteria przyjęte do tego, że zajęt0 się 

oczyszczaniem Otwiernicy ( jest to też ściek gdzie bardzo intensywnie 

poprawiano)  natomiast rzeka w Wtoszynie  przy rzece poczyniła większe 

szkody. 

 

Radna Pani Barbara Szkodzińska zapytała w imieniu mieszkańców Lubartowa 

odnośnie drogi z Lubartowa do Silnej Małej kiedy ta droga zostanie zrobiona  

i czy będą dzieci dowożone do szkoły z tej miejscowości? 

 



Radna Pani Joanna Wieczorek jak wygląda dojazd kierowcy gimbusa, PKS 

ranne niewygodne dojazdy dzieci do Żar. 

 

Radny Pan Leszek Wróbel – kiedy prawa strona ulicy Kościuszki zostanie 

uprzątnięta, żeby woda mogła spływać do kanału ściekowego? 

 

Radny Pan Cezary Hoffman zapytał, czy będzie interwencja w sprawie kiszonki, 

teren nie jest ogrodzony, a studzienki jak nie było tak nie ma, ścieki przepływają 

przez drogę  łąkę gminna do stawu, czy będzie jakaś interwencja w tej sprawie ? 

- czy jest zainteresowanie przetargiem na halę i czy prace rozpoczną się jeszcze 

w tym roku? 

-Pan Edward Kowalów na ulicy Pocztowej po zrobiemiu przepustu ograniczyć 

tonaż,  bo jak dopuści się 50 tonowe tiry z drzewem ten przepust nie wytrzyma, 

zostawić ograniczenie do 3,5 tony 

 

Pan Piotr Kowalski podłączenie rur kanalizacyjnych do naszej rzeczki, rowów  

Był pomysł ściągnięcia jakiejś firmy z zewnątrz, która będzie to odłączać i 

obciążać za to winnych, czy to jest w trakcie realizacji, czy od tego 

odstąpiliśmy?  

 

Pan Piotr Adamek brak tablicy miejscowości Lutynka koło Nadleśnictwa, 

odnośnie uchwały budowy wysypiska, nie rozpoczęła się budowa, ile lat to 

jeszcze potrwa etaty zaczynają rosnąć a budowy jak nie było tak nie ma, na 

jakim to jest etapie?  

 

Sołtys Witoszyna Górnego - Pan Jan Subocz brak tablicy z  nazwą miejscowości 

Witoszyn Górny 

 



Radny Pan Leszek Wróbel , odnośnie Łużyckiego Związku Gmin jeżeli zostanie 

dwóch członków, dwie gminy i tak jak pan mówi krzyczałem żebyśmy wystąpili 

podobnie jak  Gmina Przewóz,  to jest wielkie zagrożenie 

 

Wójt Pani Anita Staszkowian ulica Matejki wniosek o zamontowanie 

spowalniaczy. Temat ten był  wałkowany jeszcze za poprzedniej kadencji, taki 

spowalniacz nie może być zainstalowany na drodze publicznej na której się 

odbywa transport zbiorowy. Jeżeli chodzi o ulicę Matejki to musi być odległość 

od łuku drogi 60 metrów, tam są dwa zakręty pod kątem prostym, długość 

odcinka 117 metrów 

Jeżeli chodzi o ulicę Matejki tak się ona nazywa, natomiast sprawdziliśmy na 

mapie o drogę to dochodzi ona bezpośrednio do ulicy Strzeleckiej jest ona 

wyznaczona do samego końca na mapach. Jeżeli chodzi o naprawę tej drogi 

jesteśmy w sporze z firmą Carbotech  ze Szczecina o naprawę tej drogi w 

wyniku prowadzonych prac kanalizacyjnych . Ostatni przegląd zajął nam 11 

godzin i nie uzyskaliśmy żadnych ustaleń, dalej piszemy sobie wzajemnie i  

udawadniamy im  rację Myślę, ze w rezultacie ta sprawa może skończyć się w 

sądzie.  

- Krawężniki przy wszystkich drogach naszych leżą sobie jak chcą . W tej chwili 

nie mamy na to czasu ani pieniędzy. Jeżeli będą możliwości to ujmiemy to w 

przyszłorocznym budżecie. 

- Jeżeli chodzi o śmieci to jest dobre wychowanie naszych mieszkańców, taka 

sama sytuacja jest z wywożeniem śmieci na cmentarz. Jak postawimy kosze to 

ludzie będą tam wynosili śmieci z domu. Jedyna  droga to  dzwonić na policję. 

W tej chwili gmina zapłaci za zbiórkę odpadów elektronicznych w dniu 05 

listopada pozostaje nam informowanie mieszkańców i prosić o wywiezienie. 

Kosze ustawimy, ale skoro ludzie nie potrafią się odnaleźć na to nic nie 

poradzimy. 



- Kryterium  jest takie, że Otwiernica to rzeka, a rów który jest na Witoszynie 

Dolnym jest to rów podstawowy i my w zasadzie mamy związane ręce. Udało 

nam się wynegocjować środki z Lubuskiego Zarządu Melioracji Wodnych i oni 

to zrobili we własnym zakresie, pomógł nam członek Zarządu Województwa 

Lubuskiego, jedno jest rowem, drugie jest rzeką, reszta to są nasze rowy, a 

przepust jest powiatowy. Staw w Witoszynie  jest rowem podstawowym , żeby 

to zrobić trzeba wejść na grunt prywatny. 

- droga na Lubartów,  pan dyrektor powie co zrobił i co planuje wykonać 

prawdopodobnie mieszkańcom nie podoba się zakres prac 

- gimbus garażuje koło Pani Iwanisik ona go nadzoruje, jeżeli chodzi o PKS 

była rozmowa z Panią radczynią, z PKS jest dalej awantura brakuje 

argumentów, żeby coś zrobić, a rodzice się wycofują, jeździ większy autobus 

rodzice się trochę uspokoili. 

- prawa strona ulicy Kościuszki piach, pan dyrektor się wypowie chciałby 

odtworzyć rynsztok 

- silosy właścicielem terenu jest Agencja Nieruchomości Rolnych, teren ten jest 

dzierżawie, my możemy zwrócić się tylko do właściciela i po raz kolejny 

wystąpimy o uporządkowanie sytuacji, możemy powiadomić Sanepid ale oni nic 

tam nie zrobią na produkcje kiszonki oni mają zezwolenie, spróbujemy 

napiszemy informację po sesji, sytuacja podobna  jak z burzówką koło GOK i B 

- przetarg na halę zainteresowanie jest ze strony  firmy Skanska z nimi 

korespondujemy 

- jeżeli chodzi o ograniczenie tonażu na ulicy Pocztowej to raczej nie jest to 

możliwe, z jednej strony jest ograniczenie od strony Kościuszki i od strony 

szkółki, jak ograniczymy to nie będzie możliwości dojazdu samochodów 

cięższych, nie możemy zamknąć dojazdu do Osiedla Południe tam się ludzie 

budują i dojazd musi być. Jak ktoś się zwróci o wydanie zezwolenia nie 

możemy tego zrobić bo nie będzie możliwości dojazdu 



- rozmawialiśmy z Panią Mecenas i jakieś działania będziemy się starali podąć 

w przyszłym roku. 

- tablicę na Lutynkę  Starostwo Powiatowe obiecało, że ją dowiesi. Łużycki 

Związek Gmin ma ustaloną stawkę tak jak w tamtym roku 0,50 zł od 

mieszkańca, w Zakładzie Zagospodarowania Odpadów mamy udziały. Takiej 

gminy jak Wymiarki w życiu nie będzie stać na własne wysypisko, jak się 

wycofamy za jakiś czas nie będziemy mieli gdzie gromadzić odpadów. Jeżeli 

chodzi o PEKOM to walczy on z TEW. 

 Powiat Żarski wystąpił do nas z kolejnym pismem o wzięcie udziału w 

szczepieniu przeciw wirusowi HPV , trzeba zaplanować środki w 

przyszłorocznym budżecie. 

- rozważaliśmy z Panem Dyrektorem GOK i B  o zorganizowaniu 09 grudnia w 

piątek po południu – kiermaszu świątecznego połączonego z wigilią dla 

potrzebujących  mieszkańców naszej gminy. Na dużej sali  w GOK i B byłby 

Mikołaj dla dzieci . My chcielibyśmy zrobić wigilię plus kiermasz świąteczny ,  

szkoła mogły posprzedawać stroiki świąteczne żeby sobie zarobiła,  kto może 

prośba żeby się zaangażował, umówimy się z sołtysami na spotkanie w połowie 

listopada. 

 

-Pan Dyrektor powiedział, że droga w Lubartowie i ulica Kościuszki, droga 

Lubartowska była robiona na materiale odzyskowym , złożyliśmy wniosek o 

dotację i odcinki najbardziej newralgiczne przywrócić do stanu używalności, 

Było spotkanie z Nadleśnictwem w sprawie możliwości odwadniania wody jest 

zapewnienie, że rowy zostaną zaplanowane na przyszły rok, musimy zrobić 

pewne ustalenia Jeżeli chodzi o zasypywanie dziur jest to kwesta zakupu 

materiału do końca października ten odcinek zostanie zrobiony. Rowy zostały 

zrobione kosztem 30.000 zł,  przez norki, nie możemy wymagać żeby zrobili 

całą drogę, nie odrzegnują się od pomocy , jeżeli potrzebujemy ludzi czy sprzętu 

są do naszej dyspozycji, muszą to zrobić. 



 

Pan Borkowski powiedział, że ich jako mieszkańców nie interesuje droga na 

Silno Małą niech sobie tamtędy jeżdżą , ich interesuje droga ulicą Kasztanową , 

kwestia dowozu dzieci do szkoły. Ani jedna, ani druga droga jest nieprzejezdna, 

jak przyjdzie błoto nie ma możliwości dowiezienia dzieci do szkoły. Wysypać 

pięć  przyczep żwiru na drogę i to rozgarnąć. 

 

Pani wójt powiedziała, że na remizie była sesja i na tej sesji ustaliliśny, że od 

strony Silno Małej na Lubartów postawić ograniczenie tonażu po to, żeby ten 

krótszy odcinek drogi zabezpieczyć na potrzeby gimbusa, mieszkańców. 

Podjęliśmy  ustalenia mamy zatwierdzoną organizację ruchu i mamy postawić 

znaki, a teraz państwo przyjeżdżacie z Lubartowa i mówicie , żeby to zrobić na 

odwrót. Z tamtej strony norki skręcali by od razu na fermę. Podejmujemy takie 

działania, a teraz państwo mówicie z kolei , że na odwrót nie możemy tak robić 

raz tak raz tak. 

 

Pani Anita Staszkowian powiedziała, że prosiła o interwencję policji w sprawie 

wywozu drzewa, powiedziano w ten sposób, ż mogą nam pomóc przez 

ściągnięcie Inspekcji Transportu Drogowego, tylko jest jeden warunek, żaden 

przedsiębiorca tej kontroli nie przejdzie bez nałożonej kary, jeżeli ludzie stracą 

licencję to stracą pracę. 

 

Pan Dyrektor odnośnie ulicy Kościuszki rynsztoku, planuje drobnymi 

fragmentami przełożenia odcinkami zapadnięć na ulicy Pocztowej  nie będą to 

potężne odcinki, ulica Kościuszki wymaga gruntownej przebudowy z nadaniem 

spadku.  

 

Pani Barbara Szkodzińska, zapytała, czy są jakieś plany co do dowożenia dzieci 

z Lubartowa do szkoły w okresie zimowym? 



 

Pani Wójt odpowiedziała, że mają plany, trzeba zabezpieczyć te dzieci z 

Lubartowa, a puścić tam gimbusa to jest wręcz niewykonalne. Miejmy nadzieję, 

że uda nam się coś uzyskać.  Nasz gimbus jest w coraz gorszym stanie i ostatnio 

mechanik przez całą niedzielę go naprawiał. 

 

Ad. pkt. 12 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad. Przewodniczący Rady Gminy – 

Pan Piotr Adamek podziękował radnym, zaproszonym gościom za udział w sesji 

i o godz. 18.00  zamknął posiedzenie  XII Sesji Rady Gminy Wymiarki. 

 
 


